

2023 / 1

双月刊 · Bimonthly

国家社会科学基金资助期刊

中国图书馆学报

中国图书馆学报

JOURNAL OF LIBRARY SCIENCE IN CHINA

JOURNAL OF LIBRARY SCIENCE IN CHINA

2023 / 1 双月刊 · Bimonthly

主管单位：中华人民共和国文化和旅游部

主办单位：国家图书馆 中国图书馆学会

Supervised by Ministry of Culture and Tourism of the People's Republic of China

Sponsored by National Library of China & Library Society of China

专题：中国式图书馆现代化

新时代图书馆发展的中国实践及其理论贡献 陈传夫 陈 一 (4)

中国特色公共图书馆事业十年回顾与展望 苗美娟 陆晓曦 张皓珏 (22)

公共图书馆在中国减贫事业中的作为、贡献与经验 (1978—2020)

肖 鹏 赵庆香 (38)

专题：古籍保护

古籍传承性保护再认识 姚伯岳 周余姣 王鸷嘉 (58)

智慧数据驱动的古籍智慧性保护体系研究

陈 涛 苏日娜 张永娟 张 靖 余厚强 (68)

历代史志目录的数据集成与可视化

李文琦 王凤翔 孙显斌 黄芷欣 李芃蓓 (82)

专题：数字人文

数字人文视域下文化记忆机构价值共创研究及实践述评

赵宇翔 张 妍 夏翠娟 刘 炜 (99)

数字人文应用服务中的数据版权风险及防范策略

欧阳剑 (118)

《中国图书馆学报》2022 年 (第 48 卷) 总目次

(129)

MAIN CONTENTS

SPECIAL TOPIC: Chinese Modernization of Library

Chinese Practice of Library Development and Its Theoretical Contribution in the New Era

CHEN Chuanfu & CHEN Yi (4)

Review and Prospect of Public Librarianship with Chinese Characteristics in the

Past Ten Years

MIAO Meijuan, LU Xiaoxi & ZHANG Haojue (22)

Action, Contribution and Experience of Public Libraries in China's Poverty

Alleviation (1978–2020)

XIAO Peng & ZHAO Qingxiang (38)

SPECIAL TOPIC: Ancient Books Preservation and Conservation

Rethinking the Inheritance Conservation of Ancient Books

YAO Boyue, ZHOU Yujiao & WANG Zhijia (58)

The Smart Conservation System of Ancient Books Driven by Smart Data

CHEN Tao, SU Rina, ZHANG Yongjuan, ZHANG Jing & YU Houqiang (68)

Diachronic Data Integration and Visualization of Ancient Book Catalogs Compiled

for Imperial Collections

LI Wenqi, WANG Fengxiang, SUN Xianbin, HUANG Zhixin & LI Pengbei (82)

SPECIAL TOPIC: Digital Humanities

Value Co-creation of Cultural Memory Institutions in the Domain of Digital Humanities:

A Review of Research and Practice

ZHAO Yuxiang, ZHANG Yan, XIA Cuijuan & LIU Wei (99)

Risks and Prevention Strategies of Data Copyright in Digital Humanities Application

Service

OUYANG Jian (118)

国际刊号: ISSN 1001-8867
国内刊号: CN 11-2746/G2
广告许可证: 京海工商广字第0007号

国内代号: 2-408
国外代号: BM184
定 价: 32 元

ISSN 1001-8867



9 771001 886238